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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 4 februari 2016 

 “Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Ingrid De Tandt, Huig Deneef, Roger 
Engelbosch, Mark Hanssens, Joelle Hauglustaine, Ingrid Hofkens 
(ondervoorzitter), Marcel Jonckers (voorzitter), Caroline Meyers, Pieter Roovers, 
Maria Tollet, Annemie van Aerschot en Roger Wouters (13/21) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Chris Stryckmans (Groen) 

Verontschuldigde effectieve leden: Edith Recko, John Vankeijenberg 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen), Brigitte 
Reniers (milieuambtenaar), Roland Betrains (Open VLD),Thomas Villa (N-VA), 
Guy Vanparijs (GROS) 

Afwezige en niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Heidi Bottu, Roger 
Daenen, Hugo Eymael, Sarah De Schamphelaere, Alexander Vandermeulen, 
Michel Vandervesse,  

Afwezige en niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Marc Ylen 
(SP.A). 

Gasten: namens actiecomité van Oorbeek (enkel aanwezig voor dit punt van de 
agenda): Pieter Demeester, Dirk Jumpertz, Valere Swinnen 

Er is nog geen nieuwe afgevaardigde namens CD&V en Vlaams Belang 

oOoOoOo 

 

VERSLAG:  

1.  Goedkeuring verslag van de vorige vergadering 

Het verslag van de vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
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2. Windpark E40 

Vanuit een actiecomité van inwoners van Oorbeek was er de vraag om hun 
standpunt te mogen verduidelijken op de MAR.  Vandaar dat Pieter Demeester 
namens dit actiecomité een presentatie geeft vanuit het oogpunt van de 
inwoners van Oorbeek. Meer info op www.oorbeek.info 

Sinds de laatste versie van het inplantingsplan 1/1/2015 is het aantal 
vooropgetelde turbines in aantal verlaagd van 30 turbines naar 19, de hoogte 
van de meeste windturbines wordt daarentegen verhoogd van 150 m naar 200 
m. 

Pieter Demeester geeft een overzicht van de impact aangaande: 

Slagschaduw –  De afstand tot de kortstbije bewoning is 500 m.  De impact van 
de slagschaduw en het stroboscopisch effect dat daaruit voortvloeit is het 
belangrijkste punt van bezwaar voor de inwoners.  De toegelaten limiet hiervoor 
ligt nu op 8 u. per jaar maar hoe dit wordt toegepast en opgevolgd is erg 
onduidelijk. Quasi fans Oorbeek-dorp ligt in de zone waar die 8 u. wordt 
gehaald. 

Geluid – Volgens VLAREM mag een bijkomende geluidsverstoring (turbines) 
evenveel bedragen als de reeds bestaande geluidsverstoring (autosnelweg E40).  
Naast het voor mensen hoorbare geluid zijn er ook lage frequentietonen 
waarvan de impact bij blootsteling daaraan niet duidelijk zijn. 

Landschappelijke verstoring – Pieter Demeester vergelijkt de hoogte van 200 m 
met een aantal monumenten: deze zijn zowat dubbel zo hoog als het Atomium 
of tweederde van de Eiffeltoren.  Hoe dit er uit zal zien zou normaal worden 
voorgesteld in de website van de ontwikkelaars, maar dit is niet gebeurd 
omwille van de hoge kosten dat dit zou vergen.  Binnen het actiecomité hebben 
een paar mensen nu deze visualisaties zelf gemaakt.  Deze worden ook in de 
projectie vertoond.  

Veiligheid – Windturbines zijn blijkens een lijst van incidenten niet zo veilig als 
algemeen wordt voorgesteld.  Men toont via documentatie aan dat maandelijks 
wel incidenten plaatsvinden: loskomende rotorbladen die tot honderden meter 
ver kunnen worden geslingerd, afvallend ijs, branden die niet kunnen worden 
geblust…  De combinatie van E40, HST, hoogspanningslijn, Waversesteenweg, … 
wordt als extra-gevaarlijk beschouwd. 

Waardevermindering van de huizen – Een niet –genoemde notaris zou deze: 
inschatten op 15 tot 30%. 

http://www.oorbeek.info/
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Impact op de avifauna – Gezien de grote hoogte, de grote draaicirkel en de 
draaisnelheid is er een niet precies in te schatten impact op diverse beschermde 
en soms bedreigde soorten zoals bv. geelgors of kiekendieven. 

Onduidelijkheid over de ontwikkelaar: Storm 15 bvba in combinatie met Elicio 
NV.  Pieter Demeester stelt deze ontwikkelaars voor als onderdeel van een 
kluwen van maatschappijen en dochter- of zustermaatschappijen.  Er is geen 
duidelijkheid wie verantwoordelijk is bij bouw en uitbating van de diverse 
turbines die wellicht niet allemaal door dezelfde maatschappij  zou gebeuren. 

Communicatie – Pieter Demeester geeft een overzicht van de chronologie en 
vermeldt dat er geen dialoog is aangaande de verhoging van de turbines. 

De MAR deelt de bezorgdheid van de inwoners en verzoekt de gemeente en 
andere overheden met aandrang om bij de ontwikkelaars een antwoord te 
vragen met verduidelijkingen inzake visualisaties en bijkomende hinder door de 
verhoging van turbines tot 200 m hoogte.  Op vragen van de stad hierover 
kwam hierover vanuit de ontwikkelaars nog geen antwoord. 

3. Dag van het Park, 29 mei 2016 

Het jaarthema is “Het Park, gelukkig dichtbij”.  Dit zal doorgaan in de Viander.  
De MAR zal medewerking verlenen.  Binnen een werkgroep zal onderzocht en 
afgesproken worden op welke wijze.  Hiervoor zal een doodle worden 
rondgestuurd worden. 

4. Cultuurraad - Vertegenwoordiging vanuit de Cultuurraad in de MAR.  De 
voorzitter van de cultuurraad communiceerde dat er geen vrijwilliger werd 
gevonden voor de vervanging van Georges Bollens binnen de MAR. 

5. Gecoro - Gecorovergadering van 20 januari. Dit agendapunt werd niet behandeld 
gezien het tijdsgebrek. 

6. Kwaliteit van het agrarische landschap. 

Een paar heikele punten werden recent gecommuniceerd: 

6.1   Aanvraag stedelijke vergunning 

Tot 26 februari loopt een aanvraag stedelijke vergunning van de heer V. 
Holsbeek, Vliegpleinweg 3, 3300 Tienen voor het optimaliseren van het 
terreinprofiel van akkerland ter verbetering van de waterhuishouding, gelegen 
afdeling 11, sectie C, 200/C, 252/C en 253/A, Wulmersumsesteenweg 
Hakendover en afdeling 12, sectie An 0159/A en 170/A, Ranshovenstraat 
Goetsenhoven 
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De MAR uit een bezorgdheid over de ware toedracht van de vraag, een 
terreinbezoek om de waterhuishouding in te schatten is wenselijk. Er wordt 
voorgesteld hierover een bezwaar in te dienen. 

6.2    Opvolging van bermbeheer, is herstel van verdwenen bermen mogelijk? 
Afdwingbaar?  Is Tienen bereid tot maatregelen tegen overtreders? 

De schepen toont bereidheid om op te treden tegen vastgestelde afwijkingen. 

6.3    Inrichting landbouwbedrijf  Vankelecom.  Verloopt de inkleding volgens de 
plannen? 

Er wordt een beplanting met streekeigen groen op de talud ter hoogte van de 
werfweg voorzien in 2016.  Pieter zal ter plekke gaan om te adviseren inzake 
beplantingsvoorschriften (soorten, plantafstanden, beheer). 
Het herstel van het Fandosepad zal door de landbouwer uitgevoerd worden in 
dolomiet.  Na afwerking van de ophoging (vermoedelijk maart 2016) zal er 
ingezaaid worden met raaigras en vervolgens zal het perceel meerdere jaren 
gemaaid worden.  Er wordt op aangedrongen een berm van 1 m naast het pad 
extensiever te maaien om afstromend water en grond af te remmen. 

7 Vergunningen op bedrijventerreinen 

Opvolging van vergunningen en eventuele overtredingen in de omgeving van  
de zuidelijke ring en dit bij een aantal recyclagebedrijven. 

Dit punt werd eveneens niet behandeld wegens tijdsgebrek 

8 Klimaatplan 

Zijn er initiatieven binnen het klimaatplan die de MAR wil/kan uitwerken? 
Er komen geen specifieke reacties vanuit de aanwezigen. We zullen de evoluties 
verder opvolgen, o.a. via de klankbordgroep. 

9 Ruilverkaveling Willebringen Vergadering bijeengeroepen vanuit de VLM (29 jan.) 

Marcel en Annemie zijn naar een overleg geweest, waarop vertegenwoordigers 
van de 3 milieuraden van de 3 betrokken gemeentes werden uitgenodigd samen 
met vertegenwoordigers van natuurpunt.  Vanuit VLM lag het in de bedoeling af 
te toetsen of een aantal alternatieve voorstellen voor de betwiste 
tweestrokenwegen (die voorlopig niet werden vergund) kans zouden maken om 
zonder weerstand aanvaard te worden.  Onze vertegenwoordigers hebben 
enkel kennis genomen van deze voorstellen en geen keuzes gemaakt, hiervoor 
waren ze niet gemandateerd. 
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 Tweesporenwegen: het belangrijkste voorstel bestaat erin om de centrale 
grasstrook op 1 m te behouden, maar aan weerszijde een bijkomende 
grindstrook te leggen van 20 cm (1-1-1 m) en met hierdoor een versmalling 
van de bermstrook tot 80 cm .i.p.v. 1 m. 

 Een ander alternatief voorstel betrof een middenstrook van 80 cm en de 
betonstroken te brengen op 1,1 m, wat dus neerkomt op 1,1-0,8-1,1 m en 
bermen van 1 m. 

 Een derde voorstel was dat de MAR’s en natuurpunt de inrichting van 1,2 m 
brede betonstroken met een grasmiddenstrook van 60 cm zouden 
aanvaarden, maar dat de meer-betonnering zou gecompenseerd worden door 
elders minder beton te leggen. 

 Voor holle wegen is een classificatie voorzien op basis van de ecologische 
waarde.  Er blijft wel onduidelijkheid over de gehanteerde waardebepaling. 

 Ecologisch waardevolle holle wegen zouden een breedte krijgen van 3 m 
zonder bijkomende berm (behoud van de huidige). 

 Voor niet ecologisch belangrijke bermen wordt een breedte voorzien van 4 m 
(3 m verharding + 2 x 0,5 m berm)?  Hierbij worden de bestaande wanden dan 
schuin afgegraven op 15 °. 

 Er is momenteel geen lijst beschikbaar van welke bermen als ecologisch 
belangrijk werden ingedeeld. 

 Er is ook geen duidelijkheid of er wordt uitgegraven om de verharding aan te 
brengen of dat de verharding op het bestaande profiel wordt gelegd. 

 Maandag 1 februari volgt op de Commissie van Advies een vergadering 
waarop zal getracht worden een consensus over deze punten te bereiken. 

10  Website van de MAR 

Het ligt in de bedoeling de webpagina van onze raad op de centrale website van 
milieuadviesraden te activeren.  Het paswoord ging opgevraagd worden (eerder 
verslag), maar dat is nog niet gebeurd.  Ingrid vraagt dit op.  Mark engageert 
zich om nadien documenten op te laden. 

11  Waterniveau van de Gete – ‘Geregeld’ staat de Gete in de binnenstad droog.  Al 
het water wordt dan omgeleid langs de Borggracht. Kunnen we dit voorkomen?. 

Dr recente droogstand zou te wijten geweest zijn aan een technisch probleem 
opgetreden in het sluishuis. Na enkele dagen stond er terug water in de Gete. 

12  Varia en opvolgen van diverse dossiers 

 Donderdagavond 4 februari 2016: Infoavond Wilde bijen in De Gors in 
Vissenaken 

 Opmerkingen over de kappingen van populierbos langsheen de Invalsweg en 
de houtkanten aan de oprit van de E40.   
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Enerzijds is er hakhoutbeheer toegepast op een aantal wegbermhoutkanten, 
anderzijds was er een vergunde kapping maar geen ontbossing. 

 Opmerking over de handhaving van zondagsrust in Tienen.  Een de leden 
informeert of Tienen ook van plan is het verbod op het zondags afrijden van 
gazons op te heffen.  Hierover is er (nog) geen standpunt. 

 

Verslaggeving: Pieter Roovers 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Belangrijke data 

Op volgende data zijn vergaderingen voorzien voor 2016: 3 maart ; 7 april ; 12 
mei  (5 mei is een feestdag) ; 2 juni ; 1 september; 6 oktober ; 3 november en 1 
december. 
Dag van het Park: 29 mei  

 

 

 

 Verbruik van drank (flessen): 1 x fruitsap, 3 x spuitwater, 2 x plat water 


